
Oświadczenie złożone 
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego oraz do 
ministra środowiska Macieja Nowickiego 

W związku z wieloma krążącymi mitami dotyczącymi cen pasz niezawierających GMO, 
zwracam się do Panów Ministrów z następującymi pytaniami. 

1. Jak długo rząd zamierza przedłużać termin wejścia w życie przepisu o zakazie karmienia 
zwierząt paszami genetycznie modyfikowanymi zamiast zaproponować producentom 
alternatywne formy pasz GMO? W chwili obecnej mamy ustawę o paszach, która de facto nie 
funkcjonuje. 

2. Czy ministerstwo posiada kalkulacje odnośnie do cen pasz niezawierających w swym 
składzie roślin bez GMO? Jeśli nie, to czy resort zamierza prowadzić tego typu wyliczenia? 

3. Jaki procent pasz dostępnych na polskim rynku nie zawiera GMO? Czy nie zachodzi 
podejrzenie zmonopolizowania polskiego rynku paszowego przez pasze GMO? Czy nie istnieje 
obawa permanentnego łamania prawa i braku możliwości dokonania przez producentów 
i hodowców rzetelnego wyboru ? Przecież konsument ma prawo wyboru, a producenci 
i hodowcy nabywający pasze są też konsumentami. Czy ministerstwo prowadzi monitoring 
rynku paszowego? 

4. W jaki sposób ministerstwo zamierza informować rolników i hodowców o możliwościach 
karmienia zwierząt paszami niezawierającymi w swym składzie roślin genetycznie 
modyfikowanych? 

5. Czy Ministerstwo pracuje nad programem wspierania uprawy roślin wysokobiałkowych 
w Polsce? Kiedy będzie on realizowany? Czy jest planowane - a jeśli tak, to w jakim zakresie - 
wsparcie rolników zajmujących się produkcją tych roślin? Takie wsparcie zachęciłoby rolników 
do produkcji takich roślin i skutecznie zastąpiłoby soję GMO w paszach. 

6. Z opracowań naukowych wynika, iż jest możliwe zastąpienie soi GMO w paszach soją 
niemodyfikowaną, wyprodukowaną na Ukrainie i sprowadzoną z tego kraju. Czy prowadzone 
są prace nad nawiązaniem współpracy gospodarczej z Ukrainą w tym zakresie? Jeśli nie, to czy 
rząd zamierza rozważyć tę kwestię? 

Proszę Panów Ministrów o wyjaśnienie i rozważenie tych niezwykle istotnych zagadnień. 

Z poważaniem 
Grzegorz Wojciechowski 
 


